
Khutbah, 26.01.2024 
Rense vores sjæl med anger (Tawbah) 

مِیحَّٖرلا نِمٰحَّْرلا ِّٰ)ا مِسِْب  
 اورَُفغَْتسْاَف َّٰ)ا اورُكََذ مْھُسَُفنَْا اومَُٓلظَ وَْاً ةشَحِاَف اوُلَعَف اَذِا نَیذَّٖلاوَ (
 اوُلَعَف امَ ىلٰعَ اوُّرصُِی مَْلوَ ُ�ّٰ)ا َّلاِا بَوُنُّذلا رُفِغَْی نْمَوَ �مْھِِبوُنُذلِ

 ﴾ ﴾١٣٥﴿ نَومَُلعَْی مُْھوَ
 وُبَأ ىنَِثَّدحَوَ...:لُوُقَی ا?یلِعَ تُعْمِسَ لَاَقِ يّرِازََفلْا مِكَحَلْا نِبْ ءَامَسَْأ نْعَ

 :لُوُقَی :صلى الله عليه وسلم Mَِّا لَوُسرَ تُعْمِسَ :لَاَقُ ھَّنَأرٍكَْب وُبَأ قََدصَوَ رٍكَْب
ّلصَُیَف مُوُقَی َّمُث رَوھُُّطلا نُسِحُْیَف اًبنَْذ بُِنذُْی دٍبْعَ نْمِ امَ  «  َّمُث نِیَْتَعكْرَ ىِ

 »ُ.ھَلُ َّ)ا رََفغَ َّلاِإ ََّ)ا رُفِغَْتسَْی
Kære Muslimer! 
I det vers, vi lige har læst, siger Gud den Almægtige: 
''Når de gør noget grimt eller noget uret mod sig 
selv, husker de Allah og beder straks om tilgivelse 
for deres synder. Og hvem tilgiver synder end 
Allah? De insisterer ikke bevidst på, hvad de gør.'' 
Ifølge Abu Bakr sagde vores profet Muhammed 
(fvmh): "Hvis en person begår en synd og derefter laver 
ablution (Wudu), efterfølgende rejser sig og beder to 
rakats bøn og beder om tilgivelse fra Allah, vil Allah helt 
sikkert tilgive ham." I den hellige Koran, ved skabelsen 
af det første menneske, kaldes hans kropslige struktur, 
"menneskelig væsen" (bashar). Når sjælen blev pustet 
ind i ham, opnåede han evnen til at bære den 
guddommelige tillid, og blev beskrevet som 
"menneske". Det vigtigste trin i overgangen til et 
menneske, lærer vi fra profeten Adams (fvmh) 
historie. Efter at have nærmet sig det forbudte træ, 
følte det første menneske anger og råbte til sin Herre 
som følgende: 
"Oh vor Herre! Vi har begået uret mod os selv. Hvis du 
ikke tilgiver os og viser din Nåde, bliver vi visseligt 
blandt taberne.” 
 
Kære Brødre! 
Den visdom, der gjorde det første menneske til Adam, 
det vil sige kaliffen på jorden, var at vende sig fra sin 
fejltagelse og bede om tilgivelse fra Allah. Vi forstår 
ud fra denne historie, at menneskehedens historie 
begyndte med en anger (Tawbah). Igen lærer vi fra 
Koranen, at Iblis, der gjorde oprør på grund af sin 
arrogance, sagde til Allah den Almægtige: "Du ledte 
mig på afveje." Menneskets synd var at følge sine egne 
lyster. Djævelens synd stammede fra hans arrogance 
og grådighed. Menneskets tilblivelse sker, når de 
vender fra synd til lydighed. Grunden til, at Iblis blev 
Satan, var, at han fortsatte med at gøre oprør efter sin 
fejltagelse. Ethvert menneske står over for et valg 
mellem herligheden i at være ligesom Adam og 
skændselen i at være ligesom Satan. 
Kære Ærede Muslimer! 

Anger (Tawbah) er at huske vores pagt med Allah. 
Hver enkelt person står over for mange fejl i 
forskellige faser af sit liv. Bevidst eller ubevidst bliver 
vi involveret i synder. Uden tvivl er dette resultatet af, 
at vi befinder os i en prøvelse. Efter synd opstår der en 
følelse af anger i os; dette er tegnet på, at troens lys 
stadig er til stede i vores hjerter. Vi føler ubehag ved 
den tilstand, vi befinder os i. Dette ubehag er faktisk 
en mulighed. Vi er forpligtet til straks at udnytte 
denne mulighed for at bevare klarheden i vores 
hjerter. I en oprigtig tone skal vi udtrykke vores anger 
og sorg for Almægtige Allah, og ordene af bøn om 
tilgivelse skal strømme fra vores tunger. Vi ved fra 
Profetens (fvmh) glædelige budskab, at den person, 
der oprigtigt angrer og beder om tilgivelse fra synder, 
når et rent hjerte som om han er blevet genfødt. 
Selvom belønningen for tilgivelse i det hinsides vil 
blive realiseret, opnår den person, der angrer sig, en 
indre ro i sit hjerte. Fordi han har opnået freden ved 
ikke at insistere på synden og vendte tilbage til sin 
Skaber. I en fortælling beskriver Profeten (fvmh) 
Allahs tilfredshed for en person, der angrer, ved at 
bruge eksemplet med en person, der søger vand i 
ørkenen. Ligesom den person føler stor glæde, når han 
finder vand, er Gud lige så glad for den person, der 
vender tilbage fra synden efter at have bedt om 
tilgivelse. Lad os ikke glemme, at følelsen af anger er 
en nåde fra vores Herre. Faktisk lærer Koranen os, 
hvordan man skal bede om tilgivelse. 
 
Mine Kære Brødre! 
Disse dage, hvor vi har indhentet, Rajab-måneden, 
tilbyder måneden os muligheder, som vi ikke kan gå 
glip af. Lad os derfor udnytte de øjeblikke, hvor vi er 
alene, og bede om tilgivelse fra alle vores synder med 
al vores oprigtighed. Lad os tage Profeten (fvmh) som 
et eksempel og bede om tilgivelse hundrede gange 
hver dag. 
Lad os ikke glemme, at vi i hvert øjeblik i dette 
verdslige liv lever i skyggen af guddommelig 
barmhjertighed, og at vi er fuldstændig afhængige af 
vor Herres barmhjertighed i det hinsidige.  


